
Rada starostov mesta Košice 

Zápisnica 

z 40. rokovania Rady starostov mesta Košice dňa 22.9.2009 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Otvorenie a schválenie programu rokovania 

 

40. rokovanie Rady starostov otvoril a viedol predseda p. Daniel Rusnák. Bolo 

zatiaľ prítomných 10 starostov. 

V programe rokovania RS sú materiály, ktoré boli na rokovaní mestskej rady. 

Do bodu rôzne p. Rusnák, predseda RS doplnil materiál pod názvom - Súčasný 

stav v spoločnosti Kosit, a.s. a riešenie otázky biologicky rozložiteľného 

komunálneho odpadu a ďalšie oznamy, ktoré listom obdŕžali starostovia MČ. 

Pani Smolková, starostka MČ Košice – Dargovských  hrdinov doplnila  

do rôzneho bod pod názvom - Spolupráca s mestom Košice. 
––-     ––-     ––- 

 

Určil overovateľov zápisnice:  

     PhDr. Pavol Mutafov 

     JUDr. Jaroslav Hlinka 

 

 

p. Rusnák – Oznámil, že dnes ráno t.j. 22.9.2009 obdŕžal list podpísaný  

Ing. Františkom Knapíkom, primátorom Mesta Košice, ktorý znie: 

„Vážený pán predseda, v nadväznosti na závery z posledného rokovania  

k príprave nového znenia Štatútu mesta Košice Vás pozývam na ďalšie 

spoločné pracovné rokovanie v termíne 24.9.2009 o 14.00 hod.  

na Magistráte mesta Košice v zasadačke mestskej rady. Prosím tlmočte 

pozvanie na tento termín všetkým členom RS". 

 Na rokovanie RS sa ospravedlnil pp. Miloš Beca,  Marek  Kažimír. 

 

1. Košice – EHMK 2013, n. o. priebežná správa o činnosti k 30. 06. 2009 

 

p. Rusnák – Privítal zástupcov EHMK 2013 a uviedol materiál.  

 

p. Vachnová, výkonná riaditeľka EHMK 2013 – oznámila, že Správu o činnosti 

EHMK 2013 sa bude každý polrok odovzdávať a predkladať  

na Mestské zastupiteľstvo v Košiciach, ktoré ju vyhodnotí. Obsahuje dva 

kľúčové projekty, na ktorých sa pracuje a to sú kasárne Kulturpark 

a projekt SPOTs - výmenníkové stanice, kde sa predstavia plány 

v regionálnej a medzinárodnej spolupráci. Je tu široké spektrum činností a 
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v správe je zosumarizovaný rozpočet celého projektu EHMK 2013  

a krátky sumár výdavkov za I. polrok. 

 

p. Rusnák – Poďakoval za uvedenie materiálu. 

 

p. Smolková – Asi pred rokom na podobnom fóre Ing. František Knapík, 

primátor Mesta Košice konštatoval, že málo ľudí počas roka navštívi 

mesto Košice z iných regiónov a zo zahraničia. Pýtala sa, či návštevníci 

nielen Košičania, ale mimo Košíc sa zúčastňujú aktivít EHMK. Dá sa 

vyhodnotiť návštevnosť aktivít aj napriek tomu, že sú rozsiahle?  

Na ktorých činnostiach a koľko ľudí sa zúčastňuje? Čo je v pláne ako 

inštitúcia EHMK, aby kultúra sa dostala na miesto ako je druhá najväčšia 

MČ Košice - Dargovských hrdinov? 

 

p. Reštei – Pred pol rokom sa hovorilo o projekte EHMK aj na MČ Košice – 

Šaca. Pýtal sa, či výmenníkové stanice treba rekonštruovať, pretože  

ponúkol niektoré nevyhovujúce priestory v MČ Košice - Šaca. Je to 

bývala zaúhľovňa, ktorá môže byť zaradená do projektu mesta Košíc aj 

napriek tomu, že je vlastníkom MČ. Každý rok sa koná podujatie, ktoré je 

pre všetky MČ a to je Na košickej turni, ktorého víťaz postupuje  

na celoslovenské kolo, kde sa súťaži o zlaté, bronzové a strieborné pásmo. 

Je málo takých podujatí v meste Košice, čo sa týka zachovania tradícií 

a to je folklórna súťaž, prehliadka skupín a jednotlivcov. Chýba tu 

prepojenie na MČ, pretože financovanie podujatia nie je lacné a v rámci 

projektov žiadal o pomoc ostatných starostov mestských častí. Časť 

financií MČ Košice – Barca dostala, ale je to málo a robí sa to už 8. rok. 

K dispozícii sa dávali nejaké nehnuteľnosti, ktoré by sa dali využiť 

v rámci projektu. Robí sa to nielen pre MČ Košice – Šaca, ale týka sa to  

všetkých MČ.  

 

p. Mutafov – Projekt EHMK je široko spektrálny, zložitý z hľadiska obsahu aj 

praktických krokov. Má výčitku nielen na kolegov projektu EHMK, ale  

na zástupcov Mesta Košice, kde pri investičných akciách ½ milióna eura 

má význam opraviť výmenníkové stanice. Do investičných akcií nie je 

zaradené ani zreparovanie a oprava strechy kina Družba, ktorá je v danej 

chvíli hotové teleso. Istým nedostatkom je jedinečná stavba, ktorá má 

multifunkčné využitie a má 500 sediacich divákov s vybudovaním pódia. 

Predný rad je dlhý 20 m a je priestor, ktorý sa dá využiť na všetko možné. 

 Druhou pripomienkou je projekt cezhraničnej spolupráce maďarsko-

slovenskej s tým, že v Košiciach sa urobí propagácia nového celku  

pre turizmus na tému Šándor Márai. Mesto Košice je staré kráľovské 

mesto, ktoré majú veľkú históriu a tradíciu. Len dve osobnosti prezentujú 

Košice a to Rákoczi a Márai. Mesto Košice má aj iných dejateľov. Mohla 
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by sa prezentovať aj väčšia časť histórie mesta Košíc z hľadiska niekoľko 

storočného vývoja od ranného stredoveku až do dnešnej doby. Hovoríme 

o meste kultúry, preto do plánu mal byť zapracovaný celok dejín, ktoré 

stále chýba. Mestá Michalovce, Vranov, Rožňava, Prešov a ďalšie pracujú 

na publikáciách. Mesto Rožňava vydalo publikáciu dejín Michaloviec  vo  

formáte A4. Pri návšteve sa nemáme čím prezentovať, je to súčasť našej 

kultúry.  

 

p. Betuš – Na rokovaní zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja v rámci 

zmeny rozpočtu bola vyčlenená značná časť finančných prostriedkov  

pre EHMK. Opýtal sa riaditeľky EHMK ako hodnotí spoluprácu KSK 

s Mestom Košice pri realizácii jednotlivých úloh, ktoré sú v projekte. Kde 

je problém vzájomnej spolupráce a ako sa spolupracuje s mestom Prešov? 

 

p. Gabštúr- Doplnil p. Mutafova, starostu ohľadom publikácie archívu Mesta 

Košice. 

 

p. Vachnová – Odpovedala na otázku spolupráce v oblasti cestovného ruchu. 

S pracovníkmi KSK, so zamestnancami MMK a Slovenskou agentúrou 

pre cestovný ruch bude vypracovaná stratégia cestovného ruchu  

pre Mesto Košice v súvislosti s projektom EHMK. Kolega, ktorý to 

mapuje bude v novembri súčasťou tímu a pripravuje sa celý sled aktivít, 

aby v Košiciach sa začal budovať destinačný manažment. Vytvorí sa 

platforma všetkých aktérov, ktorí budú v oblasti pracovať a to Mesto 

Košice, KSK, EHMK 2013, n. o. aj so súkromnými partnermi ako sú 

hotely, cestovné kancelárie, atď. Je potrebné urobiť niekoľko konferencií 

národného významu a konali sa stretnutia aj s Ministerstvom 

hospodárstva SR, kde Slovensko bude mať národný projekt  

pre propagáciu Slovenska v zahraničí. Je známe zhruba aký počet 

návštevníkov je v Košiciach a bude snaha, aby počet návštevníkov sa 

zvýšil, ako aj dĺžka pobytu návštevníkov. Informácie sa budú šíriť ďalej 

s tým, že sa pôjde aj do regiónov. Trendom v oblasti turizmu je zážitkový 

turizmus. Spracovali sa presné čísla ohľadom počtu návštevníkov 

a v projekte budú špecificky zamerané rôznorodé aktivity. Konali sa akcie 

pod názvom Leto v parku, kde vzniká nové kultúrne centrum v kasárňach 

kap. Jaroša. Boli programy s maličkými deťmi a mladými ľuďmi. Starší 

ľudia sa zúčastnili koncertov. 

 K spolupráci s mestskými časťami týkajúcich sa výmenníkových staníc a 

projektu SPOTs vystúpi p. Blanka Berkyová. 

 V malej rekonštrukcii je kultúr-park, kde sa budova skolauduje 

na kultúrne centrum. Momentálne sú tam skladové priestory, kde 

rekonštrukcia sa ukončí koncom októbra a začiatkom novembra tohto 

roku 2009. Oznámila, že do konca novembra 2009 bude zrekonštruovaný  
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aj jeden výmenník na sídlisku Terasa v Košiciach.  

 Zoznam investičných projektov je súčasťou investičného projektu EHMK, 

ktorý je daný v projekte a bol schválený medzinárodnou komisiou. 

Projekt slovensko - maďarskej spolupráce týkajúce sa cestovného ruchu 

bol špecificky vybratý predstaviteľ Sándor Márai, ktorý je jeden 

z desiatich najviac prekladaných svetových autorov. Mesta Košice sa týka 

jeho meno a tým sú známe a budú sa propagovať v zahraničí. Inštitúcia 

v Maďarsku má veľmi dobré skúsenosti a tým sa využije potenciál známej 

osobnosti, ktorá má dobrú propagáciu v oblasti cestovného ruchu. 

Program cezhraničnej spolupráce má finančné obmedzenia a preto sa 

vybrala iba jedna téma a verí, že sa na ňu nájdu financie.  

Publikácia o histórii Mesta Košice sa bude robiť, ale nie je predmetom 

činnosti projektu. 

 Spolupráca s KSK bola rozbehnutá, určité financie boli pozastavené 

z dôvodu finančnej krízy. KSK rozbieha množstvo projektov, ale stoja  

na báze prípravy. TERA Inkognito je obrovský regionálny projekt štyroch 

ciest, ktorý rieši KSK a je zameraný na kultúrno – poznávací turizmus. 

Spolupráca s KSK je dobrá ako aj s odborom kultúry a s príslušnými 

inštitúciami. Je pripravený text zmluvy s KSK a čaká sa na určenie 

termínu podpisu.  

 V meste Prešov beží výborná spolupráca jednotlivých kultúrnych 

operátorov. Konalo sa stretnutie s Prešovskou univerzitou, ktorá bude 

tretím partnerov v oblasti vzdelávania. Spolupracuje sa na hospodárskej 

báze s mestami Bardejov, Sabinov, Prešov a Levoča. Táto kultúrna 

výmena sa použije ako model na spoluprácu kultúrnych aktérov, kde 

začiatkom októbra tohto roku prebehnú stretnutia na úrovni nášho tímu. 

Dúfa, že v decembri 2009 prebehnú aj rokovania priamo s primátormi 

daných miest. Zapojenie týchto miest, ale aj ďalších vedie k tomu, že  sa 

stanú súčasťou projektu, kde sa získajú ďalšie financie na kultúrne 

podujatia a dôjde zároveň k výmene podujatí, pretože na východnom 

Slovensku ľudia navzájom o sebe nemajú informácie. Stále prebieha 

spolupráca s kultúrnymi aktérmi a bude to viditeľné na budúci rok 2010. 

Výsledkom budú realizované veľké festivaly, ktoré budú mať  

celo regionálny dosah.  

 

p. Berkyová – Pred pol rokom vo všetkých MČ prebehlo rokovanie ohľadom 

výmenníkov. Hovorilo sa o aktivitách v MČ a zmapovala sa existujúca 

kultúrna infraštruktúra. Na základe výsledkov z MČ sa nastavil projekt 

tak, aby napomohol rozvoju malých a veľkých MČ, ktorý je rozdelený  

na niekoľko programov.  

 Čo sa týka objektu zaúhlovne v zmysle výmenníkov sa navrhli tri 

základné typy, kde jeden výmenník má byť komunitný, ktorý má slúžiť  
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na stretávanie komunity, klubové aktivity, diskusie, atď. Špecifické 

výmenníky majú slúžiť na vznik a podporu novej kultúrnej infraštruktúry.  

Konkrétne objekt záuhlovňa by slúžila ako centrum pre nové mestské 

športy.  

Náročnou úlohou bolo vytvoriť reálny časový harmonogram, kde by mali 

byť zrekonštruované výmenníkové stanice. Využije sa už existujúca 

kultúrna infraštruktúra. Sú ponuky na divadelné predstavenia, ktoré sa 

zrealizujú koncom novembra 2009. Pripravuje sa špeciálna prezentácia 

o projektoch SPOTs, kde sa zapoja všetky mestské časti.  

 

p. Birošová - Spýtala sa, že v akej oblasti budú vízie spustené. 

 

p. Berkyová – Na stráne - vyhlášky Ministerstva kultúry je výzva, ktorá je 

podporovaná EHMK, kde sú definované priority. Všetky podklady sú  

definované na stránke.  

 

p. Vachnová – Oboznámila RS o finančnej záležitosti projektov EHMK. 

 

p. Rusnák – Ako funguje spolupráca s mestom Marseille a kto zastupuje Mesto 

Košice? 

 

p. Vachnová – V júli 2009 tohto roku sa uskutočnila návšteva v meste 

Marseille,  ktorej sa zúčastnil aj PhDr. Puchala, ved. ref. styk so 

zahraničím MMK. Rokovalo sa nielen o kultúre, ale aj o problematike 

priemyslu, humanizmu atď. V čase vyhlásenia Mesta Košice EHMK 

prebehla návšteva v meste Marseille na úrovni námestníkov primátora 

miest a predstaviteľov samosprávy. Absolvujú sa stretnutia na 

dvojmesačnej báze na rôznych kultúrnych fórach. Mesto Marseille má 

výhodu, že Francúzsko má dobrú skúsenosť s projektom EHMK. Mesto 

Lille 2004, má jeden z najúspešnejších projektoch v histórii, ktorý je 

osvedčený a funguje. 

 

p. Rusnák – Je rád, že sa spomenulo mesto, ktoré bolo úspešné v projektoch  

EHMK. 

 

p. Básti, zástupca starostu  Staré mesto – Opýtal sa, či sa uvažuje aj s opravou 

cenných historických budov. Minulý týždeň sa konalo stretnutie  

pod názvom „Mesačná jazda“. Je to kultúrny festival na európskej úrovni, 

kde sa zúčastnil aj člen európskej kultúrnej komisie. Budova tzv. Tabačka 

je v zlom stave a preto treba sa venovať aj takým budovám, ktoré sú 

historicky veľkolepé a cenné. 
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 V oblasti cestovného ruchu pripomenul, aby sa hľadali riešenia nielen   

pre turistov z Košíc, ale aj z okolia. Bol návrh z MĆ Košice - Staré mesto 

na vybudovanie železnej cesty Smolník, Medzev, Gelnica a Krompachy. 

 

p. Vachnová – Zoznam investičných projektov je schválený, kde súčasťou je 

rekonštrukcia Dómu sv. Alžbety. Na zozname nie sú len budovy, ale aj 

veľké parky ako park Moyzesova a Mestský park.  

Tabačka nie je konkrétne na zozname, je v majetku KSK.  

Železná cesta bude súčasťou veľkého regionálneho projektu. 

 

p. Rusnák-  Poďakoval zástupcom EHMK 2013, n.o.. 

 

p. Mutafov – Pripomienkoval diskusiu  zástupcov EHMK. 

 

p. Rusnák - Odpovedal v krátkosti p. Baštimu ako aj k otázke mesta Marseille, 

a ukončil bod. 

 

Rada starostov mesta Košice berie na vedomie - priebežná správa o činnosti 

Košice – EHMK 2013, n.o. k 30.06.2009. 

 

Hlasovanie č. 1:  

Za 12, proti -, zdržal sa -. 

 
––-     ––-     ––- 

 

2. Informatívna správa o prínosoch členstva mesta Košice v združeniach 

  za obdobie 1. polroka 2009 

 

p. Rusnák – K bodu pripomienky neboli, ktorý sa zobral a vedomie. 

 

Rada starostov mesta Košice berie na vedomie Informatívnu správu o prínosoch 

členstva mesta Košice v združeniach za obdobie 1. polroka 2009. 

 

Hlasovanie č. 2:  

Za 12, proti -, zdržal sa -. 

 
––-     ––-     ––- 

 

3. Odvolanie člena predstavenstva a dozornej rady Geoterm, a.s. - návrh  

 

p. Rusnák – Bod bol zobratý na vedomie. 
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Rada starostov mesta Košice berie na vedomie Odvolanie člena predstavenstva 

a dozornej rady Geoterm a.s .- návrh  

 

Hlasovanie č. 3:  

Za 12, proti -, zdržal sa -. 
––-     ––-     ––- 

 

4. Majetkové záležitosti 

 

p. Rusnák – Bod Rada starostov zobrala na vedomie. 

 

Rada starostov mesta Košice berie na vedomie Majetkové záležitosti. 

 

Hlasovanie č. 4:  

Za 12, proti -, zdržal sa -. 

 
––-     ––-     ––- 

 

5. Rôzne - Súčasný stav služieb v spoločnosti Kosit, a.s. a riešenie otázky 

biologicky - rozložiteľného komunálneho odpadu 

 

p. Rusnák – Uviedol materiál, kde pripomenul, že od 1.1.2010 je nový zákon. 

 

p. Končeková, zástupkyňa Kositu v oblasti komunikácií – Uviedla zástupcov 

Kositu, ktorí odprezentujú  súčasný stav služieb v spoločnosti Kosit.  

 

p. Priesterová, riaditeľka za služby v spoločnosti Kosit – Uviedla informácie 

ohľadom služieb zberu komunálneho odpadu, separovaného zberu, 

prevádzky zberných dvorov, umiestnenia veľkokapacitných  kontajnerov 

pre jarné a jesenné upratovanie, zberu v záhradkárskych  lokalitách ako aj 

letné a zimné čistenie  komunikácií. Všetky nádoby, ktoré sú 

rozmiestnené sú po dohode s mestskými časťami a s Mestom Košice.  

 

p. Makatúrová, zástupkyňa gen. riaditeľa spoločnosti Kosit – Mestá a obce 

majú na územiach k 1.1.2010 povinnosť biologicky rozložiteľný odpad 

nie zneškodniť ako to bolo doteraz, ale zhodnocovať. Mesto Košice 

a Mesto Bratislava majú spaľovňu, ktorá podľa zákona je energeticky 

zhodnotená a vyhovuje podmienkam, ktoré sú dané pre biologicky 

rozložiteľný odpad. Je spracovaná správa, ktorá je k nahliadnutiu. 

 

p. Básti, zástupca starostu  Staré mesto – Spýtal sa, ako spolupracuje spoločnosť 

Kosit so spoločnosťou TEKO pri dodávke pary. 
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p. Makatúrová, zástupkyňa Kositu – Odpovedala na otázku, že TEKO 

v súčasnosti neodoberá paru zo spaľovne. 

 

p. Mutafov – Informáciu o aktivitách spoločnosti Kosit berie na vedomie. 

Bližšie sa vyjadrovať nebude, pretože nemá preštudovaný materiál.  

 

p. Hlinka – Spýtal sa, čo plánuje spoločnosť Kosit pri skvalitnení služieb 

veľkoobjemového odpadu a odvozom ako aj zberu triedenia. Starostov 

MČ zaujíma, aká je kvalita turbíny a kto to bude financovať? Bude to mať 

dopad na ceny služieb, alebo nie? Ako je to so spoluúčasťou akcionárov 

pri zabezpečení financovania významnej investície. Je to vítané použiť 

druhý kotol na energiu a prepojenie na teplárenskú sústavu. Odporučil 

informácie zobrať na vedomie. 

 

p. Gabštúr – Občania sa sťažujú na Mestskú políciu vtedy, keď sa vypaľujú 

konáre a trávy a platia pokuty. Spýtal sa Kositu, čo sa s tým plánuje robiť? 

 

p. Krištof - Doplnil p. Gabštúra o probléme mestských častí pri vypaľovaní 

trávy a konárov. Pýtal sa, či sa uvažuje o špeciálnych kontajneroch, 

pretože blokujú veľkokapacitné kontajnery. Spaľovňa je  

na území MČ Barca, kde  podporuje investíciu a verí, že zhodnocovanie 

bude adekvátne. 

 

p. Makatúrová, zástupkyňa Kosit – Vysvetlila problematiku biologicky 

rozložiteľného odpadu, je to energetické, materiálovo zhodnocované a sú 

ďalšie možností, ktoré určí samospráva nie Kosit. Na území mesta Košíc 

vzniká komunálny odpad okolo 70 000 ton, kde viac ako polovica môže 

byť rozložiteľná. Podľa katalógu odpadov zo zelene sa môže len 

minimálna časť využiť. Sú zberné dvory, kde každý občan môže 

odovzdať zelený odpad, nemusia páliť, stačí naložiť na vozík a odniesť  

na najbližší zberný dvor. Zberné dvory sú v meste Košice tri, každý zvoz 

stojí naviac peniaze.  

Čo sa týka investícii, na spaľovni spustila sa pyrolýza a sušička. Stále 

ostáva v platnosti kotol, turbína a čistenie spalín. Je spracovaný materiál, 

ktorý hovorí o rozpočte a môže sa doručiť mailom.  

 

p. Reštei – Zabúda sa na gastroodpad, kde je veľké množstvo so školských 

jedální a bude problém ho zlikvidovať. V MČ Košice - Šaca bola 

možnosť vytvoriť zberný dvor, napriek tomu tri roky sa o tom hovorí a  

na RS nikto neprišiel zo zástupcov mesta, aby sa to mohlo riešiť. 

 

p. Krištof – Požiadavka na Mesto Košice je riešiť Odpadové hospodárstvo. 
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Z dnešného rokovania RS vznikne požiadavka na Mesto Košice, ako sa bude 

riešiť odpadové hospodárstvo. 

 

p. Básti, zástupca starostu  Staré mesto – Pýtal sa na biologicky rozložiteľný 

odpad - psie trusy, ako sa s nimi narába?  Problémom v MČ Staré mesto 

sú nadrozmerné odpady, ktoré sú pri smetných  košoch. 

 

 

p. Rusnák – Myslel si, že sa bude riešiť koncepčná stratégia Kositu, ktorá sa 

bude v budúcnosti realizovať. 

 

p. Makatúrová, zástupca Kosit – V rámci spaľovne je vydané integrované 

povolenie, kde je napísané aká energetická účinnosť musí byť  

na spaľovni. Je hodnotená ako R - energetické zhodnotenie, pretože 

klesne jej činnosť do kategórii D – zneškodnenie. Biologicky rozložiteľné 

odpady musia byť zhodnocované nie zneškodňované. Turbína ešte nie je 

inštalovaná, pretože k nej treba ďalšie zariadenia to bude platiť  

od 1.1.2010. 

 

p. Eliáš, zástupca Kosit – Čo sa týka projektu spoločnosť Kosit spracoval 

a pripravil na prezentáciu. Výška investícii sa bude pohybovať na úrovni 

22,5 mil. eur. Prísľub od banky je 19 mil. eur, ostatné zabezpečia 

spoločníci sumou 3,5 mil. eur a to sú Mesto Košice, talianska spoločnosť 

a talianska štátna spoločnosť. Pre Mesto Košice to predstavuje  

1.160 tis. eur, čo je problém v tejto krízovej situácii. Zvažuje sa ďalšia 

alternatíva, že tieto investície zabezpečí taliansky spoločník. Doťahuje sa 

to z právneho hľadiska. Na záver RS vysvetlil aj problematiku pary 

a výrobu elektriky. 

 

p. Rusnák – Povedal, že keby Mesto Košice využilo možnosť a požiadalo 

majoritného akcionára spoločnosti Kosit o prefinancovanie svojho podielu 

danej investície, tak verí, že určite bude za to žiadať financie?  

 

p. Eliáš, zástupca Kosit – Odpovedal na otázky p. Rusnáka, že je to v štádiu 

riešenia. Je aj možnosť, že Mesto Košice sa vzdá budúcich ziskov  

na nejaké obdobie, ktoré by to vykompenzovalo a to dividendou, ktoré by 

prislúchali v čase, keď sa bude produkovať zisk. Ďalšia možnosť je 

poskytnutie úročnej pôžičky, kde spoločník poskytne pôžičku v sume  

3,5 mil. eur. 
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p. Rusnák – Projekt je logický, ale je stvorený pre európske fondy. Európska 

únia podporuje takéto projekty. Spoločnosť Kosit neráta s využitím 

európskych fondov? 

 

p. Makatúrová, zástupkyňa Kositu – Odpovedala na otázku p. Rusnáka, 

ohľadom európskych fondov. Na tento projekt na určité položky nie sú 

zadefinované presné výzvy.  

 

p. Rusnák – Pýtal sa, či spoločnosť Kosit neuvažuje týmto smerom? 

 

p. Makatúrová, zástupkyňa Kositu – Spoločnosť komunikuje s agentúrou, ktorá  

hľadá spôsoby ako by sa mohol prefinancovať projekt. Nenašli sa dané 

výzvy. 

 

p. Eliáš, zástupca Kosit – Vysvetlil problematiku zberu zeleného odpadu. 

 

p. Básti, zástupca starostu  Staré mesto – Nechápe, ako sa nedá dohodnúť  

so spoločnosťou  TEKO, aby odoberali paru z Kositu. Najhorší spôsob, 

ktorý sa robí je vypúšťať hotovú energiu do vzduchu. Nevie, či niekde  

vo svete sa to robí. 

 

p. Kopernický – Vysvetlil spôsob biologicky rozložiteľného odpadu. Nevie si 

predstaviť budovať kompostáreň pre mesto Košice a mesto Bratislavu. 

Nesúhlasia s tým ani odborníci zo životného prostredia, pretože analýzy 

nevyjdú, kompost bude obsahovať ťažké kovy.  

 

p. Krištof – Z Obvodného úradu bol zaslaný list na všetky Mestské časti   

v Košiciach ako upozornenie na likvidáciu burín, inváznych rastlín atď. 

Cestou na Seňu je veľa kanadskej buriny, ktorá sa nesmie vypaľovať, 

pretože mestské časti budú dostávať pokuty. Burina sa nesmie spaľovať  

a  nie je ju ako zbierať. 

 

p. Rusnák -  Je to vecou vlastníka pozemku. 

 

p. Priesterová, zástupkyňa spoločnosti Kosit - Systém a intenzitu zberu určuje 

Mesto Košice, preto pracovníci by sa mali zúčastniť na rokovaní RS. 

Spoločnosť Kosit systém premieňa do praktického výkonu, čiže  

do ekonomickej oblasti. V spoločnosti Kosit prebehla masívna obnova 

zvozového parku, kde všetky vozidlá sú vybavené systémom GPS, trasy 

sú zmonitorované. Prebiehajú intenzívne rokovania so štatutármi mesta 

a spoločnosťou Kosit, aby rozsah služieb bol zachovaný. Keby došlo 

k úprave služieb smerom dole, tak by to pocítilo životné prostredie a bola 
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by tu nespokojnosť zo strany občanov. Systém je nastavený 

najoptimálnejšie, stále sa to dá upravovať. 

 

p. Rusnák – Nevie si predstaviť zníženie intenzity zvozu komunálneho odpadu 

z veľkých mestských častí v Košiciach na dva dni v týždni. Nastal by 

kolaps.  

 

p. Končeková, zástupkyňa Kositu- Pozvala RS na exkurziu do spaľovne aj 

individuálne.  

 

p. Rusnák – Bolo prijaté uznesenie, ktoré znie: 

Rada starostov mesta Košice žiada primátora mesta Košice o predloženie 

komplexnej analýzy súčasného stavu služieb v zvoze a likvidácii komunálneho 

odpadu a koncepcie riešenia biologicky rozložiteľného komunálneho odpadu 

v meste Košice. 

 

Hlasovanie č. 5:  

Za 12, proti -, zdržal sa -. 

 
––-     ––-     ––- 

 

5. Rôzne – Spolupráca s mestom 

 

p. Rusnák – Oznámil RS o doručení listu podpísaného Ing. Františkom 

Knapíkom, primátorom mesta, kde formulácia listu je nevhodná. 

Zákon o meste Košice má byť dodržiavaný vo všetkých svojich 

paragrafoch. Týmto činom je to porušenie zákona o Meste Košice 

a zákona o rozpočtových pravidlách nakladania s hospodárením 

s rozpočtovými prostriedkami mesta. Rozprával o probléme  

s Ing. Františkom Knapíkom, primátorom mesta o úprave rozpočtu, kde 

chce zvolať mimoriadne rokovanie MZ a požiadať o úpravu rozpočtu.  

Na list pošle odpoveď.  

 

Bolo prijaté uznesenie, ktoré znie: 

Rada starostov mesta Košice nesúhlasí s jednostranným pozastavením 

podielových daní pre mestské časti, ktoré je v rozpore s príslušnou legislatívou  

a žiada primátora mesta Košice o nápravu tohto stavu až do prerokovania zmeny 

rozpočtu mesta Košice v mestskom zastupiteľstve. 

 

Hlasovanie č. 6:  

Za 12, proti -, zdržal sa -. 
––-     ––-     ––- 
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p. Krištof – Pripomenul, že mestské časti už majú znížené financie z rozpočtu 

a toto je zníženie ďalších 5 %. Podľa najnovších analýz v rámci 

národného hospodárstva je pokles podielových daní v rámci krízy za celý 

rok  5,6 %. 

 

p. Rusnák – Vysvetlil, že Mesto Košice má ďaleko efektívnejšie spôsoby ako 

by ušetrilo financie. Oznámil, že v štvrtok na budúci týždeň 1.10.2009  

o 14.00 hod. sa bude konať porada ohľadom štatútu s Ing. Františkom 

Knapíkom, primátorom mesta a pracovníkmi MMK. 

 

p. Smolková - Informovala o zlom štýle riadenia magistrátu a spolupráce s MČ. 

Nevie si predstaviť ďalšie fungovanie a spoluprácu. Listy, ktoré sa poslali 

z MČ Košice – Dargovských hrdinov na MMK v zmysle zákona mali by 

sa riešiť čím skôr a odpovedať na nich. Požiadalo sa o vyjadrenie primátor 

mesta k volebným okrskom, kde sú zákonné lehoty a odpoveď neprišla 

a všetko treba urgovať. Nefunguje ani spolupráca medzi jednotlivými 

oddeleniami na MMK. Najviac ju mrzia zastávky na MČ Košice – 

Dargovských hrdinov, kde list sa posielal písomne, ale aj  interpelovalo sa 

na MZ. Žiadalo sa Mesto Košice o vyjadrenie, kde odpoveď prišla po pol 

roku t.j. 31.7.2009 od Ing. Františka Knapíka, primátora mesta, že 

pozemky zveria MČ do správy, kde treba urobiť výberové konanie.  Na 

majetkovej komisii p. Čečko, námestník primátora materiál stiahol 

z rokovania. Všetko sa zastavilo, predsa nemôže to tak fungovať.  
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p. Gabštúr - Podporil p. Smolkovú ohľadom komunikácie s Mestom Košice, 

kde aj z MČ Myslava neprišla odpoveď, ktorú poslali písomne  listom.  

 

 
––-     ––-     ––- 

 

6. Záver 

 

p. Rusnák – Ukončil 40. rokovanie Rady starostov. 
 

––-     ––-     ––- 

 

 
 

 

 

        Daniel Rusnák 

           predseda Rady starostov 
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